

Pagtuon sa Bibliya

Leksyon para sa Marso 22

Usa sa Kristo Hesu

Yawe nga Bersikulo: "Walay Hudiyo o Griyego, walay ulipon o gawasnon, walay lalaki o babaye: kay kamo tanan usa sa Cristo Jesus."
Galacia 3:28

Gipiling Kasulatan:
Galacia 3:24-29

Sa unang higayon nga gipadala ni Jesus ang iyang mga disipulo aron mangwali sa gingharian sa langit, gisugo sila nga moadto lamang sa "nawagtang mga karnero sa balay ni Israel." (Mateo 10:5-7). Niini uyon sa kamatuoran nga ang Israel mao gihapon ang katawhan sa Dios nga sakop sa pakigsaad, bisan pa nga dili madugay mausab kini. Sa Pinili nga Kasulatan karong adlawa, gipasabot ni Pablo sa mga Israelinhon nga nangita og giya pinaagi sa kahimtang sa Tugon sa Balaod ang angay unta nilang masabtan: "Ang Balaod mao ang among magtutudlo aron madala kita kang Cristo, aron kita matarung pinaagi sa pagtuo. Apan karon nga miabot na ang pagtuo, wala na kita ilawom sa magtutudlo." Galacia 3:24,25

Ang Yawi nga Bersikulo karon mao ang deklarasyon ni Pablo nga ang tanang kalainan nga kaniadto naglungtad ilawom sa Balaod ni Moises karon gipapas na, tungod kay si Jesus namatay isip bayad-pang-luwas "alang sa tanan." (1 Timoteo 2:5,6). Ingon nga resulta, ang tanan nga adunay "dunggan sa pagpaminaw" makaduol kang Cristo. (Marcos

4:9). Ang kahimtang sa usa ka Kristohanon sa atubangan sa Dios karon ingon usa ka Bag-ong Binuhat. (2 Corinto 5:17). Ang Ebanghelyo libre alang sa tanan, ug ang posisyon sa usa ka indibidwal sa atubangan sa Dios mahimong sama sa usa ka miyembro n g Kristo: "Kung kamo iya kang Cristo, kamo gayud tinuod nga kaliwatan ni Abraham, ug mga manununod sumala sa saad." Galacia 3:29

Dili unta maghunahuna ang mga Hudiyo nga ang pabor nga gihatag sa ilang nasud kaniadto maghatag kanila og paboritong posisyon sa Kristohanong pagkaigsoon. Ingon usab, dili unta maghunahuna ang mga Hentil nga tungod kay ang mga Hudiyo, isip usa ka nasud, giputol gikan sa miaging pabor ubos sa Kasabotan sa Balaod, sila pagadumtan isip mga indibidwal sa mga mata sa Ginoo. Kinahanglan mahibalo ang duha nga sukad karon, pasagdan na sa Dios ang ilang natural nga kalainan sa etnisidad ug tagaan og ganti ang matag-usa, Hudio man o Hentil, sumala sa iyang pagkamatinud-anon isip usa ka miyembro sa usa ka "lawas ni Cristo." 1 Corinto 12:12,13

Ang pagbaton og mga ulipon usa ka gi-regulate nga institusyon sa Israel ug gihapon kini ginapraktis sa panahon ni Pablo. Wala niya giingon nga ang ulipon nga nahimong miyembro sa lawas ni Cristo gawasnon nga balewalaon ang gusto sa iyang agalon. Sa baylo, miingon siya nga ang Ginoo makapanalangin sa ulipon sama sa usa ka "gawasnon" sa Cristo. (1 Corinto 7:21,22). Sa pipila ka bahin, ang posisyon sa ulipon mas paborable sa pag-angkon sa pagpaubos sa kinaiya nga gikinahanglan aron makab-ot ang bahin sa

langitnong gingharian kaysa posisyon sa agalon. Bisan pa man, ang ulipon kinahanglan mahibalo nga ang Ginoo wala magtagad sa iyang yutang posisyon bahin sa iyang langitnong paglaum.

Samtang ang mga babayeng Hudiyo kasagaran nakatagamtam og mas daghang kagawasan kaysa sa uban pang karaang kultura, ang patriyarkal nga mga balaod sa Israel nagpugong kanila sa panguna sa sulod sa panimalay, nga responsable sa pag-amuma ug kinabuhi sa panimalay. Wala sila apil sa pagka-pari, ug gawas sa pipila ka bantog nga eksepsyon sa mga babaye nga Hudiyo nga giila sa Bibliya, limitado ang ilang pag-access sa Templo. Karon gipahayag ni Pablo nga kining mga patriyarkal nga balaod dili na magamit sa "mga anak sa Dios pinaagi sa pagtuo kang Cristo Jesus." Galacia 3:26

Nagmalipayon kita nga adunay pribilehiyo sa pagpaambit sa Ebanghelyo sa tanan. Magmatinud-anon kita sa dakong sugo ni Jesus sa pagpangwali sa "ebanghelyo sa gingharian" ingon usa ka saksi sa tibuok kalibutan. Mateo 24:14